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Hilde Van Ongevalle:

“Met mijn diploma alleen was ik er niet 
gekomen”
Hoe ben je in de archiefsector beland? 
Via de bibliotheeksector. Het Brussels 
Hoofdstedelijk Gewest was in 1994 op zoek naar 
een archivaris en deed hiervoor beroep op een 
wervingsreserve van – vreemd genoeg – een 
documentalist. Op basis van de rangschikking 
kwam ik als eerste in aanmerking en kreeg ik 
de functie aangeboden. Ik was inmiddels biblio-
thecaris en actief als stafmedewerker op het 
Vlaams Instituut voor Gezondheidspromotie, 
maar heb toen geen seconde getwijfeld. Het 
was voor mij een terugkeer naar mijn eerste 
liefde: de geschiedenis. Althans, zo zag ik het 
toen. Als archivaris ben ik vandaag veeleer 
bezig met heden en toekomst dan wel met de 
studie van het verleden. Boeiend, dat wel. De 
romantiek die het vak bij aanvang bij mij opriep 
heeft nu plaatsgemaakt voor een ander soort 
passie.

Hoe lang ben je al actief binnen de VVBAD? 
En wat was je motivatie om lid te worden?
Nadat ik in 1996 mijn bijzondere licen-
tie in de Archivistiek en het Hedendaags 
Documentbeheer had gehaald, vroeg profes-
sorJuul Verhelst mij om voorzitter te worden 
van de werkgroep Wetgeving en Beleid van 
de sectie Archief. Dat was schrikken want in 
die werkgroep zaten archivarissen met jaren 
ervaring én met autoriteit. Maar uit dankbaar-
heid voor Juul Verhelst die ik beschouw als mijn 
geestelijke vader in de archivistiek en met de 
hulp van Betty Hoornaert die toen archivaris 
van Vlaams-Brabant was en mijn secretaris 
wou worden, heb ik die taak aangevat. Het is 
mijn meest actieve en ook mooiste periode bin-
nen de VVBAD geworden; van 1998 tot 2002. 
Nadien volgde nog het voorzitterschap van de 
archiefsectie maar ik had toen veel minder tijd 
en het was veel moeilijker te combineren met 
mijn nieuwe baan als archivaris van het Vlaams 
Parlement. 

VVBAD-lid ben ik sinds mijn bibliotheekop-
leiding eind jaren tachtig en op aanraden van 
Peter Van den Broeck. Hij was onze docent 
boekbeschrijving en een overtuigend ambas-
sadeur van de VVBAD.

In hoeverre hebben jouw studies jouw voor-
bereid op jouw huidige job?
Mijn studie archivistiek heeft mij alle basisbe-
ginselen van onze métier bijgebracht maar was 
niet voldoende voorbereid en  wat het digi-
tale werken als uitdaging met zich meebracht. 
Zo moest ik onmiddellijk na mijn studies zeer 
intensief het terrein verkennen naar oplossin-
gen voor het automatiseren van de archiefbe-
heerstaken. Ik heb veel geleerd van collega’s, 
veel vakliteratuur doorgenomen en voor het 
digitale archiveren ging ik in de leer bij Peter 
Horsman en Filip Boudrez. Met mijn diploma 
alleen was ik er niet gekomen.

Welk thema ligt jou na aan het hart?
Dat is moeilijk want er is veel in ons vak dat 
mij heel erg bezighoudt en mateloos interes-
seert. Voor mij zijn er meerdere thema’s, vaak 
tijdsgebonden en afhankelijk van de noodwen-
digheden van de job. Een actueel voorbeeld is 
Digitaal Archief Vlaanderen (DAV). Dit project 
dat wordt gedragen door de Coördinerende 
Archiefdienst van de Vlaamse Overheid, het 
Stadsarchief Antwerpen, de KU Leuven en 
VIAA, moet een dienstenplatform worden voor 
het duurzaam bewaren en ontsluiten van onze 
overheidsinformatie. Het Vlaams Parlement 
werkte mee aan een proefopzet van DAV. We 
geven het alle kans op slagen.

Wat haal je er voor jezelf uit, zowel persoonlijk 
als professioneel?
Geduld en uithoudingsvermogen. Zoals het 
verleden zich maar moeilijk ontsluiert laat het 
zich ook niet makkelijk vastleggen voor de toe-
komst. 

Hoe hoop je dat de vereniging zelf zal evolu-
eren in de toekomst? 
Onze huidige structuur is opgebouwd vanuit 
het type informatie en is vrij log. Hij belemmert 
samenwerking en kruisbestuiving. Al die opde-
lingen en uiteindelijk zijn we allemaal bezig 
met informatie en beheersing van informatie. 
Ik hoop dat de VVBAD in haar organisatie daar 
meer zal op inspelen. 

 “ZOALS HET 
VERLEDEN ZICH 
MAAR MOEILIJK 
ONTSLUIERT 
LAAT HET ZICH 
OOK NIET 
MAKKELIJK 
VASTLEGGEN 
VOOR DE 
TOEKOMST.”
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